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RG 0052/ XX/ 2008 
 
 

P R O T O K Ó Ł   NR   XX/ 2008 
 

z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wart� w dniu 19 listopada 2008 r. 
 
 
Punkt 1. 
Otwarcie Sesji. 
Otwarcia Sesji o godzinie 16: 00 w Gminnym O�rodku Kultury w Nowym Mie�cie nad Wart� 
dokonał Ireneusz Janicki- Przewodnicz�cy Rady Gminy powitał zebranych Radnych, 
Sołtysów oraz zaproszonych go�ci. 
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
W punkcie tym Przewodnicz�cy poinformował, �e jest obecnych 14 Radnych ( nieobecna 
pani Małgorzata Matuszczak) stanowi�c niezb�dne quorum do podj�cia uchwał, natomiast 
ustawowy skład rady wynosi 15 radnych. 
Punkt 3. 
Przyj�cie porz�dku obrad.  
W punkcie tym pan Przewodnicz�cy Rady Gminy przedstawił nast�puj�cy porz�dek 
posiedzenia: 
Punkt 4. 
Przyj�cie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5.  
Informacja Przewodnicz�cego Rady Gminy o działalno�ci w okresie mi�dzy Sesjami. 
Punkt 6. 
Informacja Wójta o pracy w okresie mi�dzy Sesjami. 
Punkt 7. 
Podj�cie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu �redzkiego na  
„Przebudow� drogi powiatowej nr 3678 P Kl�ka- �erków”. 
Punkt 8. 
Podj�cie uchwały w sprawie przyj�cia rezygnacji z funkcji Przewodnicz�cego Rady Gminy w 
Nowym Mie�cie nad Wart�. 
Punkt 9. 
Podj�cie uchwały w sprawie sposobu głosowania na Przewodnicz�cego Rady Gminy Nowe 
Miasto nad Wart�: 

a) Wybór Komisji Skrutacyjnej  
b) Zgłaszanie kandydatów 
c) Przeprowadzenie głosowania 

Punkt 10.  
Podj�cie uchwały stwierdzaj�cej wybór Przewodnicz�cego Rady Gminy 
Punkt 11.  
Interpelacje Radnych 
Punkt 12.  
Wolne głosy i wnioski 
Punkt 13.  
Zamkni�cie sesji. 
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Rada Gminy przyj�ła jednogło�nie 14 głosami „ za” zaproponowany porz�dek posiedzenia i 
przyst�piła do realizacji porz�dku obrad. 
Ad  4 )  
Przyj�cie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
W punkcie tym głos zabrał pan Ireneusz Janicki- Przewodnicz�cy Rady Gminy i przedstawił 
protokół z ostatniej Sesji, do protokołu nie zgłoszono �adnych poprawek. 
Ad 5 )  
Informacja Przewodnicz�cego Rady Gminy o działalno�ci w okresie mi�dzy Sesjami. 
W punkcie tym pan Przewodnicz�cy Rady Gminy przedstawił informacj� dotycz�c� 
działalno�ci w okresie mi�dzy sesjami. 
Ad 6 ) 
Informacja Wójta o pracy w okresie mi�dzy Sesjami. 

W punkcie tym pan Wójt Aleksander Podemski informował Radnych i� XX-sta Sesja 
została po�wi�cona dwom  punktom tj. wyborowi Przewodnicz�cego Rady Gminy oraz 
podj�cia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu �redzkiego na            
„Przebudow� drogi powiatowej nr 3678 P Kl�ka- �erków”. Wójt Aleksander Podemski 
omówił punkt dotycz�cy udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu �redzkiego…Pan 
Aleksander Podemski, poinformował, �e w ostatnim, czasie trwały intensywne prace maj�ce 
na celu przygotowanie projektu i wł�czenia go do programu rz�dowego, budowy dróg 
gminnych i powiatowych. Pan Wójt Aleksander Podemski informował, �e konkurs został 
otwarty, oraz �e na Wielkopolsk� przeznaczono 60 milionów. Na  program mo�e si� załapa� 
ok. 20 projektów. Pan Aleksander Podemski stwierdził, �e projekt ten spotkał si� z du�ym, 
przychylnym zainteresowaniem wszystkich 4- rech samorz�dów, które w tym projekcie 
uczestnicz� tzn. powiat jaroci�ski, gmina �erków, powiat �redzki, Wójt wyraził nadziej�, �e i 
ze strony naszej Gminy  projekt ten spotka si� z szerokim zainteresowaniem, poniewa� przede 
wszystkim to na terenie naszej Gminy b�dzie realizowany. Pan Wójt Aleksander Podemski 
informował, �e na terenie naszej Gminy projekt b�dzie realizowany na odcinku 3 km, na 
terenie Gminy �erkowa b�dzie realizowany na odcinku 1400 metrów przy czym gmina 
�erków cał� kwot� wyło�y ze swoich �rodków. Pan Aleksander Podemski, informował, i� 
kwota w projekcie uchwały jak� Radni otrzymali wynosi 487 000, 00 zł, Wójt informował, �e 
drogi te s� budowane według okre�lonych parametrów, natomiast �redni koszt budowy drogi 
tj. ok.  od 1 miliona do 2 milionów za kilometr, a ile b�dzie wynosiła faktyczna kwota to si� 
oka�e w czasie przetargu.  Pan Aleksander Podemski Wójt Gminy zawiadomił i� 50 % na 
budow� tej drogi to pieni�dze z zewn�trz,  Wójt wyraził opini�, �e projekt ma du�e szanse na 
akceptacj�. Na zako�czenie Wójt Aleksander Podemski poprosił Rad� o przychylne 
potraktowanie uchwały.  

Głos zabrała Pani Zofia K�dziora, zwracaj�c si� do Wójta Gminy Pana Aleksandra 
Podemskiego z pytaniem co spowodowało, �e kwota na pomoc powiatowi �redzkiemu 
wzrosła z 374 000, 00 do 487 000, 00 zł tj. o 113 000, 00 zł.  
W odpowiedzi Wójt Pan Aleksander Podemski informował, �e trwały rozmowy z firmami m. 
in. z firm� gazownicz� w wyniku których powstały ostateczne kwoty.  

Pan Radny Marek Mrozi�ski zwrócił si� z pytaniem czy został rozstrzygni�ty przetarg 
na budow� hali. W odpowiedzi Wójt Pan Aleksander Podemski informował, �e przetarg 
został rozstrzygni�ty. Przy czym arbitra� w Warszawie uznał nasze racje, dzi�ki czemu 
została podpisana umowa. Pan Marek Mrozi�ski wyraził opini� i� mo�na było wcze�niej 
zabra� si� za t� spraw�. W odpowiedzi Pan Wójt Aleksander Podemski stwierdził, �e  sprawa 
ta została ruszona dopiero latem poniewa� dopiero 22 wrze�nia została podpisana umowa. 
Przy czym Wójt informował, �e na stracony czas nie ma wpływu, poniewa�, przy tego typu 
inwestycjach nale�y podda� si� wszystkim procedurom, przy czym Wójt Pan Aleksander 
Podemski wyraził zadowolenie, �e  sprawa została doprowadzona do ko�ca.   
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Ad 7 ) 
Podj�cie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu �redzkiego na  
„Przebudow� drogi powiatowej nr 3678 P Kl�ka- �erków”- Projekt uchwały odczytał 
Przewodnicz�cy Rady Gminy Pan Ireneusz Janicki. Radni przyst�pili do głosowania, uchwała 
została przyj�ta 14-stoma głosami „za”. (Uchwała nr XX/ 146/ 2008 stanowi zał�cznik do 
niniejszego protokółu). 
 Ad 8 ) 
Podj�cie uchwały w sprawie przyj�cia rezygnacji z funkcji Przewodnicz�cego Rady 
Gminy w Nowym Mie�cie nad Wart� - Projekt uchwały odczytał Przewodnicz�cy Rady 
Gminy Pan Ireneusz Janicki, uchwała nr XX/ 147/ 2008 została przyj�ta 12-stoma głosami 
„za”, 2 głosy wstrzymuj�ce. (Uchwała nr XX/ 147/ 2008 stanowi zał�cznik do niniejszego 
protokółu). W punkcie tym Przewodnicz�cy Pan Ireneusz Janicki o godzinie 16: 30 poprosił o 
prowadzenie dalszej cz��ci obrad sesji Wiceprzewodnicz�cego Pana Mirosława J�drzaka.  
Ad 9) 
Podj�cie uchwały w sprawie sposobu głosowania na Przewodnicz�cego Rady Gminy 
Nowe Miasto nad Wart�- Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodnicz�cego 
Pana Mirosława J�drzaka. W punkcie tym głos zabrał Pan Radny Janusz Janicki zwracaj�c si� 
z pytaniem czy je�eli drugie głosowanie nie wyłoni Przewodnicz�cego Rady Gminy, czy w 
kolejnym głosowaniu mo�na zgłasza� tych samych kandydatów którzy brali ju� udział w 
głosowaniu. W odpowiedzi Radca Prawny Pan Tomasz Kuderski informował, �e takiego 
ograniczenia nie ma, poniewa� nie wynika to z podj�tej uchwały. Nast�pnie Pan 
Wiceprzewodnicz�cy zaproponował przegłosowanie uchwały nr XX/ 148/ 2008, uchwała 
została przyj�ta jednogło�nie 14- stoma głosami „ za” (Uchwała nr XX/ 148/ 2008 stanowi 
zał�cznik do niniejszego protokółu). 

a) Wybór Komisji Skrutacyjnej: Pan Wiceprzewodnicz�cy stwierdził, �e w zwi�zku z 
przyj�ciem uchwały nr XX/ 148/ 2008 zadaniem Rady jest wyłonienie Komisji 
Skrutacyjnej. Pan Wiceprzewodnicz�cy poprosił o propozycje kandydatów do Komisji 
Skrutacyjnej, Radni zaproponowali Pana Waldemara Tomaszewskiego, Pana 
Krzysztofa Kujaw�, oraz Pana Krzysztofa Kmieciaka. Za przyj�ciem takiej Komisji 
Skrutacyjnej opowiedziało si� 13- stu Radnych „ za”, jedna osoba wstrzymała si� od 
głosu.  

b) Zgłaszanie kandydatów: Wiceprzewodnicz�cy Pan Mirosław J�drzak poinformował 
i� Przewodnicz�cym Komisji Skrutacyjnej został Pan Waldemar Tomaszewski. Pan 
Mirosław J�drzak   zaproponował wyłonienie kandydatur na Przewodnicz�cego Rady 
Gminy. Pan Radny Waldemar Tomaszewski zgłosił kandydatur� Pana Janusza 
Janickiego- pan Janusz Janicki wyraził zgod� na kandydowanie. Pan Feliks Straty�ski 
zaproponował kandydatur� Pani Radnej Zofii K�dziory- Pani Radna wyraziła zgod� 
na kandydatur�. Nie podano wi�cej kandydatur. Wiceprzewodnicz�cy Pan Mirosław 
J�drzak zaproponował przegłosowanie zamkni�cia listy z kandydaturami. „ Za” 
przyj�ciem listy opowiedziało si� 14 Radnych. Nast�pnie Pan Wiceprzewodnicz�cy 
zaproponował kilka minut przerwy, w czasie której Komisja Skrutacyjna b�dzie mogła 
przygotowa� karty do głosowania 
c) Przeprowadzenie głosowania: Po przerwie głos zabrał Pan Radny Waldemar 
Tomaszewski informuj�c Radnych, �e po wyczytaniu nazwiska ka�dy Radny 
powinien podej�� do stolika i odda� swój głos na którego� z kandydatów. Po 
zako�czeniu głosowania i policzeniu głosów Radny Pan Waldemar Tomaszewski 
odczytał protokół z którego wynika, �e �aden z kandydatów nie otrzymał 
bezwzgl�dnej wi�kszo�ci głosów i głosowanie nale�y powtórzy�. W drugim 
głosowaniu po raz kolejny nie wyłoniono Przewodnicz�cego Rady Gminy, oboje 
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kandydaci otrzymali ponownie po 7 głosów, dlatego radni przyst�pili do trzeciego 
głosowania.  

Podczas liczenia głosów pani Zofia K�dziora zwróciła si� z pytaniem czy 
dojdzie do skutku budowa elektrowni atomowej. Wójt odpowiedział, �e jak do tej 
pory nic jeszcze na ten temat nie wiadomo.  

W trzecim głosowaniu po raz kolejny nie wyłoniono Przewodnicz�cego, 
kandydat Janusz Janicki otrzymał 7 głosów, Pani Zofia K�dziora 5 głosów, 2 głosy 
wstrzymuj�ce. Nast�pnie powtórzono procedur�, zgłoszono tych samych kandydatów 
i przyst�piono do czwartego głosowania. 
Podczas liczenia głosów Pan Mirosław J�drzak zaproponował składanie wolnych 
głosów i wniosków. Jako pierwszy głos zabrał pan Radny Pan Mirosław Ratajczak z 
pro�b� o przystanek autobusowy w Chromcu. W odpowiedzi Wójt informował, �e na 
chwile obecn� jest to niemo�liwe.  
Nast�pnie pan Sołtys Leon Figaj podzi�kował Wójtowi za wyremontowanie drogi w 
Chromcu.   

Kolejno Pan Marian Su� informował, i� przy torach znajduj� si� suche gał�zie, 
które stanowi� zagro�enie, Pan Julian Janicki zwrócił uwag�, �e w Boguszynku przy 
starej szkole równie� znajduje si� stara akacja, któr� nale�ało by wyci��, nast�pnie 
Pan Mirosław J�drzak informował, i� od ul. �remskiej do obwodnicy nale�ałoby te� 
poobcina� suche gał�zie z drzew jarz�biny. 

Nast�pnie Pan Radny Waldemar Tomaszewski zwrócił si� z pytaniem do 
Wójta Gminy Pana Aleksandra Podemskiego kiedy b�d� remontowane dziury na 
drodze prowadz�cej do Wolicy Nowej. W odpowiedzi Wójt powiedział, �e Radny 
powinien pytanie skierowa� do Pana Stefana Kominka, poniewa� droga o jakiej mówi 
jest droga powiatow�, 21 listopada pan Stefan Kominek b�dzie brał udział w sesji, i 
ten problem poruszy. 

Po zgłoszonych wnioskach Pan Przewodnicz�cy Komisji Skrutacyjnej odczytał 
protokół głosowania, w wyniku którego po raz kolejny nie wyłoniono 
przewodnicz�cego Rady Gminy. W zwi�zku z czym poproszono Radc� Prawnego 
Pana Tomasza Kuderskiego o porad� czy jest sens dalej ci�gn�� wybór. Pan Tomasz 
Kuderski informował, �e jest mo�liwo�� przeło�enia Sesji na inny termin podczas 
którego b�dzie nieobecna dotychczas Radna Pani Małgorzata Matuszczak. Pan 
Wiceprzewodnicz�cy  Mirosław J�drzak zaproponował przeniesienie posiedzenia, pan 
Radny Waldemar Tomaszewski zaproponował  termin na 27 listopada na godzin� 16: 
00. Wszyscy obecni radni zgodzili si� na ten termin 14- stona głosami  „za” 

27 listopada o godzinie 16: 00 Wiceprzewodnicz�cy Pan Mirosław J�drzak ogłosił ci�g 
dalszy obrad XX Sesji.  
 Pan Mirosław J�drzak poinformował, �e s� obecni wszyscy Radni w zwi�zku z czym 
na mocy podj�tej uchwały o wyborze Przewodnicz�cego Rady Gminy mo�na przyst�pi� do 
punktu głosowania. W czasie liczenia głosów Pan Mirosław J�drzak zaproponował 
kontynuowanie punktu wolne głosy i wnioski.  
 Pan Radny Julian Janicki zwrócił si� do Wójta z pytaniem czy mo�liwe jest 
postawienie znaku „ ograniczenie wagi pojazdów wje�d�aj�cych” na drodze przy wje	dzie do 
Boguszynka. Poniewa� pojazdy ci��arowe Pana Wesołka je�d��c po drodze w Boguszynku 
zarywaj� powierzchni� asfaltow�. Wójt odpowiedział, �e wi�kszo�� kierowców tych znaków 
nie przestrzega, a ponadto na drodze do Chromca gdzie stoi taki znak pod nim znalazło si� 
ostrze�enie �e nie dotyczy pojazdów z firm i dostawy do klienta.  
 Nast�pnie Pani Radna Zofia K�dziora zwróciła si� do Wójta z pytaniem czy co� 
b�dzie robione na odcinku drogi Kra�cowej w Boguszynie. W odpowiedzi Wójt informował, 
�e na odcinku tej drogi zostanie nawieziony gruz i nast�pnie b�dzie utwardzony.  
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 Nast�pnie Pan Przewodnicz�cy Komisji Skrutacyjnej Pan Waldemar Tomaszewski 
odczytał protokół z wyboru Przewodnicz�cego Rady. Pan Waldemar Tomaszewski ogłosił, �e 
oddano 15 głosow wa�nych, 8 głosów otrzymał Pan Janusz Janicki, 5 głosów otrzymała Pani 
Zofia k�dziora, 2 głosy były wstrzymuj�ce. Tym samym Przewodnicz�cym został Pan Janusz 
Janicki który otrzymał bezwzgl�dn� wi�kszo�� głosów.  
Ad 10)  
Podj�cie uchwały stwierdzaj�cej wybór Przewodnicz�cego Rady Gminy 
W zwi�zku z powy�szym wyborem Przewodnicz�cego Wiceprzewodnicz�cy Pan Mirosław 
J�drzak zaproponował podj�cie uchwały w sprawie wyboru przewodnicz�cego. „Za” 
przyj�ciem uchwały głosowało 11 Radnych, 4 Radnych wstrzymało si� od głosu.  
Uchwała nr 149/ XX/ 2008 stanowi zał�cznik do niniejszego protokołu.  
 Głos zabrał Przewodnicz�cy  Rady Gminy Pan Janusz Janicki. Podzi�kował za wybór, 
oraz wyraził nadziej� na owocn� współprac� z Radnymi oraz Panem Wójtem, pani� Skarbnik, 
pani� Sekretarz. W dalszej cz��ci porz�dku posiedzenia kontynuowano punkt wolne głosy i 
wnioski. Pan Bronisław Pawlak zapytał nowo wybranego Przewodnicz�cego, czy b�dzie si� 
cz�sto wstrzymywał od głosu podczas głosowania. Pan Przewodnicz�cy Janusz Janicki 
odpowiedział, �e to jak b�dzie głosował to tylko i wył�cznie jego sprawa i nikt nie b�dzie 
wywierał presji na sposób jego głosowania.  
Nast�pnie Pan Pawlak zwrócił si� do Radnych z pytaniem dlaczego w Szkole w Chociczy nie 
ma j�zyka angielskiego. Głos zabrała pani Zofia K�dziora. poinformowała, �e od miesi�ca 
wrze�nia został wprowadzony j�zyk angielski, jednak�e dzieci nie mogły przyst�pi� do testu z 
tego j�zyka, poniewa� j�zyk ten jest przedmiotem nadobowi�zkowym. 
Pan Pawlak zaproponował, �e jego zdaniem j�zyk angielski powinien by� wprowadzony od 1 
klasy szkoły podstawowej.  
Nast�pnie głos zabrała Pani Sekretarz Gabriela Kosmala informuj�c, �e w Szkole w 
Boguszynie i w Szkole w Chociczy została zatrudniona nauczycielka j�zyka angielskiego, jest 
to osoba zatrudniona za zgod� kuratora o�wiaty poniewa� jest w trakcie zdobywania 
kwalifikacji. Pani Sekretarz zaznaczyła, �e gdyby był nauczyciel z odpowiednimi 
uprawnieniami to temat byłby rozwi�zany, jednak do tej pory taka osoba pomimo ogłosze�  
nie znalazła si�.  
Nast�pnie głos zabrał Pan Waldemar Tomaszewski proponuj�c Panu Pawlakowi, �e je�eli zna 
tak� osob� z odpowiednimi uprawnieniami na stanowisko nauczyciela j�zyka angielskiego to 
prosi o informacj�, a gmina tak� osob� na pewno zatrudni.  
Ad 13)  
Zamkni�cie sesji. 
W zwi�zku z wyczerpaniem porz�dku obrad Przewodnicz�cy Pan Janusz Janicki o godzinie 
17: 00 zamkn�ł XX Sesj� Rady Gminy Nowe Miasto nad Wart�.  
   
 
 
Protokołowała:      Przewodnicz�cy Rady Gminy 
Referent d.s. biurowych      
Julita Ciarci�ska              /- / Janusz Janicki.  
  
 
  
     
 
 
 


